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Ministrul Bolos: 9,4% este gradul de atragere a fondurilor UE pe 2021-2027; sunt

cereri de plata pregatite

Ministrul Investitiilor si Proiectelor  Europene, Marcel Bolos, a declarat joi ca gradul de absorbtie a 

fondurilor europene pe perioada 2021-2027 este de 9,4% în acest moment,  mentionând ca este "o perioada

în care absorbtia începe sa intre în  normalitate".

Întrebat, dupa sedinta de guvern, care este gradul de absorbtie în  acest moment în privinta fondurilor pentru

perioada 2021-2027, Marcel  Bolos a spus ca este 9,4%.

"Este, daca vreti, o perioada în care absorbtia începe sa intre în  normalitate. Am spus ca am pregatit aplicatii de

plata, unele le-am  trimis, altele sunt în curs de trimitere. Obiectivul este ca sa închidem  la sfârsit de luna mai cu

1,8 miliarde euro trimise la Comisie si,  probabil, undeva în sfârsit de iunie - început de iulie sa le si  încasam. De

asemenea, avem programat pentru luna iulie un nou set de  aplicatii de plata, undeva în jur de 1,5 miliarde euro,

astfel încât sa  primim o noua transa din Politica de coeziune, unde sunt mai multi bani  decât în Planul National de

Redresare si Rezilienta", a explicat Bolos.

El a mentionat ca, tot în iulie, este planificata, daca Guvernul va  deveni functional, trimiterea cererii de plata

numarul 4, cu o valoare  de 5,7 miliarde euro.

"Sunt banii României în joc si trebuie, din punctul nostru de vedere,  sa ne mobilizam încât sa putem sa avem o

suma cât mai mare absorbita", a  adaugat Bolos.

Bolos a mai fost întrebat în legatura cu patru noi domenii care ar  putea fi introduse în Politica de coeziune si în

care ar putea fi  redirectionati banii nefolositi - decarbonizare, apa, locuinte sociale  si armament - si câti bani ar

putea oferi tara noastra pentru aceste  domenii noi.

"Am avut discutii cu Comisia Europeana pe aceste patru noi componente  de investitii, respectiv pentru ceea ce

înseamna mai ales partea de  decarbonizare. Marturisesc ca, în continuare, cred ca sprijinirea  activitatilor pentru

ceea ce înseamna industria prelucratoare a  României, activitati care sunt specifice productiei industriale sunt o 

prioritate pentru România si în Politica de coeziune. Trebuie sa facem  loc acestor tipuri de investitii pe care

mediul de afaceri sa le poata  implementa si, sigur, avem un pachet consistent, care este parte din  modificarile

specifice pe care le-am promovat în Politica de coeziune.  De asemenea, sper ca pâna la sfârsitul lunii iulie, cel

târziu  septembrie sa avem, cumva, cel putin agreate de principiu, modificarile  ce tin de Politica de coeziune si cel

mai mult m-as bucura daca  alocarile de fonduri europene pentru industria prelucratoare ar prinde  contur. Atunci,

într-adevar, prin aceste programe multianuale si prin  aceste alocari de fonduri multianuale sa intram într-o zona de

predictibilitate pentru activitatile de productie industriala, care sunt  sansa de redresare economica a României", a

mai explicat Marcel Bolos.
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